

A. Moradini

UNITED NATIONS/NATIONS UNIES

UNITED NATIONS
OFFICE FOR DISARMAMENT AFFAIRS
REFERENCE LIBRARY



DISARMAMENT COMMISSION OFFICIAL RECORDS

SUPPLEMENT FOR JANUARY TO DECEMBER 1958

SUPPLÉMENT DE JANVIER À DÉCEMBRE 1958

COMMISSION DU DÉSARMEMENT DOCUMENTS OFFICIELS

NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

TABLE DES MATIERES

<u>Document No.</u>	<u>Title</u>	<u>Page</u>	<u>Cotes des documents</u>	<u>Titres</u>	<u>Pages</u>
DC/137 — Note verbale dated 7 March 1958 from the Secretary-General to the Chairman of the Disarmament Commission.	1		DC/137 — Note verbale, en date du 7 mars 1958, adressée par le Secrétaire général au Président de la Commission du désarmement....		1
DC/138 — Letter dated 1 May 1958 from the representative of Japan to the Secretary-General, transmitting a communication from the Minister for Foreign Affairs of Japan	2		DC/138 — Lettre en date du 1er mai 1958, adressée au Secrétaire général par le représentant du Japon et transmettant une communication du Ministre des affaires étrangères du Japon		2
Check list of documents	6		Répertoire des documents.		7

Documents published in full in the records of the meetings of the Disarmament Commission and of its committees are not reproduced in the supplements.

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

*

* *

Les documents dont le texte est publié intégralement dans les comptes rendus des séances de la Commission du désarmement et de ses comités ne sont pas reproduits dans les suppléments.

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

DISARMAMENT COMMISSION
Supplement for January to December 1958

COMMISSION DU DESARMEMENT
Supplément de janvier à décembre 1958

DOCUMENT DC/137

[Original text: English and French]
[7 March 1958]

Note verbale dated 7 March 1958 from the Secretary-General to the Chairman of the Disarmament Commission

The Secretary-General of the United Nations presents his compliments to the Chairman of the Disarmament Commission and has the honour to inform him of the following, with the request that this information be made available to the Members of the Commission:

At the request of the Government of the United Arab Republic, a note from the Government dated 24 February 1958 regarding the formation of the United Arab Republic and the election of President Gamal Abdel Nasser as President of the new Republic, together with a note dated 1 March 1958, are hereby communicated to all the States Members of the United Nations, to principal organs of the United Nations and to subsidiary organs of the United Nations.

The Secretary-General has now received credentials for Mr. Omar Loutfi as Permanent Representative of the United Arab Republic to the United Nations, signed by the Minister for Foreign Affairs of the Republic. In accepting this letter of credentials the Secretary-General has noted that this is an action within the limits of his authority, undertaken without prejudice to and pending such action as other organs of the United Nations may take on the basis of the notification of the constitution of the United Arab Republic and the note of 1 March 1958.

ANNEX I

COMMUNICATION DATED 24 FEBRUARY 1958 FROM THE MINISTER FOR FOREIGN AFFAIRS OF THE UNITED ARAB REPUBLIC TO THE SECRETARY-GENERAL

The plebiscite held in Egypt and Syria on 21 February 1958 having made clear the will of the Egyptian and the Syrian people to unite their two countries in a single State, the Minister for Foreign Affairs of the United Arab Republic has the honour to notify the Secretary-General of the United Nations of the establishment of the United Arab Republic, having Cairo as its capital, and of the election, in the same plebiscite, of President Gamal Abdel Nasser as President of the new Republic.

[Texte original en anglais et en français]
[7 mars 1958]

Note verbale en date du 7 mars 1958, adressée par le Secrétaire général au Président de la Commission du désarmement

Le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies présente ses compliments au Président de la Commission du désarmement et a l'honneur de porter à sa connaissance les renseignements suivants, en le priant de bien vouloir les communiquer aux membres de la Commission:

A la demande du Gouvernement de la République arabe unie, le Secrétaire général a communiqué à tous les Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies, aux organes principaux et aux organes subsidiaires de l'Organisation des Nations Unies une note du Gouvernement de la République arabe unie, en date du 24 février 1958, relative à la constitution de la République arabe unie et à l'élection du président Gamal Abdel Nasser comme Président de la nouvelle République, ainsi qu'une note en date du 1er mars 1958.

Le Secrétaire général a maintenant reçu des lettres de créance signées du Ministre des affaires étrangères de la République, accréditant M. Omar Loutfi en qualité de représentant permanent de la République arabe unie auprès de l'Organisation des Nations Unies. En acceptant ces lettres de créance, le Secrétaire général a noté que c'était là un acte qui rentrait dans les limites de ses pouvoirs, sans préjudice et sous réserve des décisions que d'autres organes de l'Organisation des Nations Unies pourront prendre sur la base de la notification de la constitution de la République arabe unie, et de la note du 1er mars 1958.

ANNEXE I

COMMUNICATION, EN DATE DU 24 FEVRIER 1958, ADRESSEE AU SECRETAIRE GENERAL PAR LE MINISTRE DES AFFAIRES ETRANGERES DE LA REPUBLIQUE ARABE UNIE

Le plébiscite qui vient d'avoir lieu le 21 février 1958 en Egypte et en Syrie ayant établi la volonté des peuples égyptien et syrien d'unir leurs deux pays en un seul Etat, le Ministre des affaires étrangères de la République arabe unie a l'honneur de notifier au Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies la constitution de la République arabe unie, avec le Caire pour capitale, et l'élection, par le même plébiscite, de M. le président Gamal Abdel Nasser, président de la nouvelle République.

ANNEX II

COMMUNICATION DATED 1 MARCH 1958 FROM THE MINISTER FOR FOREIGN AFFAIRS OF THE UNITED ARAB REPUBLIC TO THE SECRETARY-GENERAL

The Minister for Foreign Affairs presents his compliments to H. E. the Secretary-General of the United Nations and, in pursuance of his note dated 24 February 1958, regarding the formation of the United Arab Republic and the election of President Gamal Abdel Nasser, has the honour to request the Secretary-General to communicate the content of the above-mentioned note to the following:

1. All the States Members of the United Nations;
2. Other principal organs of the United Nations;
3. Subsidiary organs of the United Nations, particularly those on which Egypt or Syria, or both, are represented.

It is to be noted that the Government of the United Arab Republic declares that the Union henceforth is a single Member of the United Nations, bound by the provisions of the Charter, and that all international treaties and agreements concluded by Egypt or Syria with other countries will remain valid within the regional limits prescribed on their conclusion and in accordance with the principles of international law.

ANNEXE II

COMMUNICATION, EN DATE DU 1er MARS 1958, ADRESSEE AU SECRETAIRE GENERAL PAR LE MINISTRE DES AFFAIRES ETRANGERES DE LA REPUBLIQUE ARABE UNIE

Le Ministre des affaires étrangères présente ses compliments à S. E. le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies et, comme suite à sa note du 24 février 1958 relative à la constitution de la République arabe unie et à l'élection de M. le président Gamal Abdel Nasser, a l'honneur de prier le Secrétaire général de communiquer le texte de ladite note:

1. A tous les Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies;
2. Aux autres organes principaux de l'Organisation des Nations Unies;
3. Aux organes subsidiaires de l'Organisation des Nations Unies, en particulier à ceux auxquels sont représentées l'Egypte ou la Syrie, ou les deux.

Il convient de noter que le Gouvernement de la République arabe unie déclare que l'Union constitue désormais un seul Etat Membre de l'Organisation des Nations Unies, lié par les dispositions de la Charte, et que tous les traités et accords internationaux conclus par l'Egypte ou la Syrie avec d'autres pays resteront valables dans les limites régionales définies lors de leur conclusion, et conformément aux principes du droit international.

DOCUMENT DC/138*

Letter dated 1 May 1958 from the representative of Japan to the Secretary-General, transmitting a communication from the Minister for Foreign Affairs of Japan

*[Original text: English]
[1 May 1958]*

I have the honour, under instructions from my Government, to transmit herewith a cabled letter, addressed to you, from the Minister for Foreign Affairs of Japan dated 30 April 1958.

I have further the honour to request that the said letter be circulated as a document of the Disarmament Commission to all the Members of the United Nations.

(Signed) Koto MATSUDAIRA
Permanent Representative of Japan
to the United Nations

COMMUNICATION DATED 30 APRIL 1958 FROM THE MINISTER FOR FOREIGN AFFAIRS OF JAPAN TO THE SECRETARY-GENERAL

In view of the fact that no action has been taken to implement the provisions of resolution 1148 (XII), adopted by the General Assembly of the United Nations at its twelfth session, which inter alia requests the Sub-Committee of the Disarmament Commission to report to the Commission on the progress made in its deliberations on certain measures of disarmament by 30 April 1958, I have the honour to state the position which the Japanese Government, as a member of the

Lettre, en date du 1er mai 1958, adressée au Secrétaire général par le représentant du Japon et transmettant une communication du ministre des affaires étrangères du Japon

*[Texte original en anglais]
[1er mai 1958]*

D'ordre de mon gouvernement, j'ai l'honneur de vous transmettre ci-jointe une lettre, datée du 30 avril 1958, qui vous est adressée par le Ministre des affaires étrangères du Japon et dont le texte a été communiqué par voie télégraphique.

Je vous prie de bien vouloir faire distribuer cette lettre à tous les Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies, en tant que document de la Commission du désarmement.

Le représentant permanent du Japon
après de l'Organisation des Nations Unies,
(Signé) Koto MATSUDAIRA

COMMUNICATION, EN DATE DU 30 AVRIL 1958, ADRESSEE AU SECRETAIRE GENERAL PAR LE MINISTRE DES AFFAIRES ETRANGERES DU JAPON

Comme rien n'a été fait pour mettre en œuvre les dispositions de la résolution 1148 (XII) que l'Assemblée générale des Nations Unies a adoptée à sa douzième session et dans laquelle elle priaît notamment le Sous-Comité de la Commission du désarmement de rendre compte à la Commission, avant le 30 avril 1958, des progrès réalisés au cours de ses délibérations sur certaines mesures de désarmement, j'ai l'honneur d'exposer ci-après la position que le Gou-

*Incorporating document DC/138/Corr.1.

*Incorporating the document DC/138/Corr.1.

Disarmament Commission, has taken for the implementation of the above resolution and its ideas concerning the procedure of disarmament agreement.

Following the USSR declaration of 4 November 1957, during the twelfth session of the General Assembly of the United Nations,^{1/} in which the Soviet Union made it clear that it had no intention of participating in the work of the Disarmament Commission or its Sub-Committee, Japan endeavoured, with Canada, India, Sweden and other interested Powers, to enlarge the membership of the Disarmament Commission so that the USSR might come back to the Commission. As a result, a resolution was adopted increasing the membership of the Disarmament Commission by fourteen new members [General Assembly resolution 1150 (XII)]. The USSR, not satisfied with the extent of the enlargement, refused to withdraw the above-mentioned declaration. Thus, disarmament negotiations within the United Nations came to a complete standstill, as obviously no headway could be made without the participation of the USSR, one of the principal Powers concerned in disarmament. Nevertheless, the Japanese Government still holds that no effort should be spared to bring the Soviet Union back to the fold.

Since then, Japan has made every effort to break this stalemate in order to normalize disarmament negotiations under the aegis of the United Nations. It would be highly deplorable for the prestige of the United Nations and disappointing to all the Member countries of the United Nations which earnestly expect a settlement of the disarmament problem, if resolution 1148 (XII), mentioned above, should be left neglected. Therefore, in order to alter such situation, the Japanese Government has carefully examined what steps it should take as a member of the Disarmament Commission.

The Japanese Government has come to the conclusion that the Disarmament Commission should be convened to carry out whatever provisions of the above-mentioned resolution may be put into practice and to make the best of this opportunity for examining measures to persuade the USSR to return to the Commission, thereby making it possible to resume disarmament negotiations within the United Nations. With this in view, the Japanese Government has, since mid-February of this year, exchanged views with some members of the Disarmament Commission, who were amenable to this line of thinking. In spite of all efforts by those countries, however, no way out of the deadlock has yet been found.

Judging from the provisions of the Charter of the United Nations as well as from the nature of the question, the Japanese Government believes that the United Nations is the proper organ to deal with any disarmament problems. The Japanese Government, however, whole-heartedly supports the holding of a conference of the heads of government of major Powers and earnestly desires that comprehensive preparations be promptly made for its success, with the expectation that talks in such a high-level conference

vernement japonais, en tant que membre de la Commission du désarmement, a pris au sujet de la mise en œuvre de cette résolution, ainsi que les vues de ce gouvernement sur la procédure à suivre pour arriver à un accord sur le désarmement.

A la suite de la déclaration faite par l'URSS le 4 novembre 1957, à la douzième session de l'Assemblée générale des Nations Unies^{1/}, dans laquelle elle a clairement indiqué qu'elle n'avait l'intention de participer ni aux travaux de la Commission du désarmement ni à ceux de son Sous-Comité, le Japon a suggéré — conjointement avec le Canada, l'Inde, la Suède et d'autres puissances intéressées — que l'on augmente le nombre des membres de la Commission du désarmement pour que l'URSS revienne y siéger. En conséquence, l'Assemblée générale a adopté une résolution élargissant la composition de la Commission par l'adjonction de 14 nouveaux membres [Résolution 1150 (XII)]. L'URSS, estimant cette augmentation insuffisante, a refusé de retirer sa déclaration. Ainsi, à l'Organisation des Nations Unies, les négociations sur le désarmement ont abouti à une impasse, puisque, de toute évidence, il est impossible d'aller de l'avant sans la participation de l'URSS, l'une des principales puissances intéressées au désarmement. Le Gouvernement japonais n'en demeure pas moins convaincu qu'aucun effort ne doit être épargné pour ramener l'URSS à la Commission.

Depuis lors, le Japon a fait tout en son pouvoir pour trouver une issue à cette impasse, afin que les négociations sur le désarmement puissent se poursuivre normalement sous les auspices des Nations Unies. Il serait déplorable pour le prestige de l'Organisation, et décevant pour tous les Etats Membres qui souhaitent vraiment un règlement du problème du désarmement, que la résolution 1148 (XII) demeure lettre morte. Aussi le Gouvernement japonais — en vue de modifier cet état de choses — a-t-il examiné avec soin les mesures qu'il devait prendre en tant que membre de la Commission du désarmement.

Le Gouvernement japonais est parvenu à la conclusion qu'il fallait convoquer la Commission afin de mettre en œuvre celles des dispositions de la résolution qui peuvent être appliquées et de tirer parti de cette occasion pour examiner les moyens de persuader l'URSS de revenir à la Commission, ce qui permettrait de reprendre, au sein de l'Organisation des Nations Unies, les négociations sur le désarmement. A cette fin, il a procédé, depuis la mi-février, à des échanges de vues avec certains membres de la Commission du désarmement qui partageaient sa façon de penser. Cependant, malgré tous les efforts de ces pays, on n'a pas encore trouvé le moyen de sortir de l'impasse.

Etant donné les dispositions de la Charte des Nations Unies et la nature de la question, le Gouvernement japonais estime que l'Organisation des Nations Unies est l'organe compétent pour traiter de tous les problèmes du désarmement. Il n'en est pas moins résolument partisan d'une conférence des chefs de gouvernement des principales puissances, et souhaite sincèrement que l'on fasse sans retard tous les préparatifs nécessaires pour en assurer le succès, dans l'espoir que des conversations à un échelon aussi

^{1/}See Official Records of the General Assembly, Twelfth Session, First Committee, 890th meeting.

1/Voir Documents officiels de l'Assemblée générale, douzième session, Première Commission, 890ème séance.

would ease the East-West tension and, in consequence, would serve to overcome the present stalemate of disarmament negotiations and accelerate the resumption and progress of disarmament negotiations within the orbit of the United Nations.

While the Japanese Government most sincerely hopes for an early meeting of the heads of government and for its success, it is far from its intention to belittle the function of the Disarmament Commission. On the contrary, the Japanese Government firmly believes that there are actions which the Commission is requested, and in a position, to take in accordance with the provisions of resolution 1148 (XII).

One of these actions is surely the establishment of a group or groups of technical experts to study inspection systems for disarmament measures. This action can be taken now—without waiting for an agreement on substantial problems of disarmament—with regard and without prejudice to a high-level conference. Such an action, in the opinion of the Japanese Government, would even have a salutary effect on high-level conferences. With consensus, the Disarmament Commission may be able to take up any other questions of a technical character and, as mentioned above, the Commission, once in session, may be afforded opportunities to review ways and means of ushering the USSR back to the Commission in the light of recent developments in the field of disarmament.

With this conviction, I wish to call your attention and, through you, the attention of the representatives of all the States members of the Disarmament Commission to the advisability of calling the meeting of the Commission as soon as the situation favourable for it prevails.

(Signed) Aiichiro FUJIYAMA
Minister for Foreign Affairs of Japan

élevé réduiront la tension entre l'Est et l'Ouest, aidant ainsi à sortir de l'impasse où se trouvent actuellement les négociations sur le désarmement et à accélérer la reprise et les progrès de ces négociations sous les auspices de l'Organisation des Nations Unies.

Tout en espérant très sincèrement qu'une conférence des chefs de gouvernement se réunira prochainement et que ses travaux seront couronnés de succès, le Gouvernement japonais n'entend nullement minimiser le rôle de la Commission du désarmement. Au contraire, il est absolument convaincu qu'il y a certaines mesures que la Commission doit prendre et peut prendre en application de la résolution 1148 (XII).

L'une de ces mesures est à n'en pas douter la création d'un ou de plusieurs groupes techniques d'experts chargés d'étudier des systèmes d'inspection pour les mesures de désarmement. Cette mesure peut être prise dès maintenant — avant même qu'un accord soit intervenu sur les grands problèmes du désarmement — indépendamment de la conférence des chefs de gouvernement et sans préjuger de ses décisions. Elle aurait même, de l'avis du Gouvernement japonais, un effet salutaire sur toute conférence de ce genre. Avec l'assentiment de ses membres, la Commission du désarmement pourra examiner toute autre question de caractère technique et, comme il a été dit plus haut, elle pourra peut-être, une fois de nouveau réunie, passer en revue les moyens de ramener l'URSS à siéger, étant donné les événements survenus récemment dans le domaine du désarmement.

Convaincu du bien-fondé de ce qui précède, je vous appeller votre attention, et, par votre intermédiaire, l'attention des représentants de tous les Etats membres de la Commission du désarmement, sur le fait qu'il serait souhaitable de convoquer la Commission dès que les circonstances s'y prêteront.

Le Ministre des affaires étrangères du Japon,
(Signé) Aiichiro FUJIYAMA

CHECK LIST OF DOCUMENTS

REPERTOIRE DES DOCUMENTS

CHECK LIST OF DOCUMENTS

The following check list sets forth in numerical order all the documents of the Disarmament Commission and its committees issued during the period covered in this supplement.

<u>Document No.</u>	<u>Date</u>	<u>Title</u>	<u>Page (in this volume)</u>	<u>Observations and references</u>
DC/126	9 January 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative of Burma on the Disarmament Commission		Mimeographed
DC/127	13 January 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representatives of Australia on the Disarmament Commission		Ditto
DC/128	13 January 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representative of Belgium on the Disarmament Commission		Ditto
DC/129	14 January 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representative of Brazil on the Disarmament Commission		Ditto
DC/130	20 January 1958	Letter dated 17 January 1958 from the Secretary-General to the Chairman of the Disarmament Commission, transmitting a communication from the Director-General of the International Labour Office		Ditto
DC/131	22 January 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative of Panama on the Disarmament Commission		Ditto
DC/132	23 January 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representative of Norway on the Disarmament Commission		Ditto
DC/133	11 February 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representative of Tunisia on the Disarmament Commission		Ditto
DC/134	11 February 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representative of Yugoslavia on the Disarmament Commission		Ditto
DC/135	21 February 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representative of Italy on the Disarmament Commission		Ditto
DC/136	26 February 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative and the alternate representative of Mexico on the Disarmament Commission		Ditto

REPERTOIRE DES DOCUMENTS

Dans le répertoire des documents ci-dessous figurent, par ordre numérique, tous les documents de la Commission du désarmement et de ses comités distribués pendant la période visée dans le présent supplément.

<u>Cotes des documents</u>	<u>Dates</u>	<u>Titres</u>	<u>Pages (dans le pré- sent volume)</u>	<u>Observations et références</u>
DC/126	9 janvier 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant de la Birmanie à la Commission du désarmement		Miméographié.
DC/127	13 janvier 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et des représentants suppléants de l'Australie à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/128	13 janvier 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant de la Belgique à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/129	14 janvier 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant du Brésil à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/130	20 janvier 1958	Lettre, en date du 17 janvier 1958, adressée par le Secrétaire général au Président de la Commission du désarmement et transmettant une communication du Directeur général du Bureau international du Travail		<u>Idem.</u>
DC/131	22 janvier 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant du Panama à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/132	23 Janvier 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant de la Norvège à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/133	11 février 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant de la Tunisie à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/134	11 février 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant de la Yougoslavie à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/135	21 février 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant de l'Italie à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/136	26 février 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant du Mexique à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>

<u>Document No.</u>	<u>Date</u>	<u>Title</u>	<u>Page (in this volume)</u>	<u>Observations and references</u>
DC/137	7 March 1958	Note verbale dated 7 March 1958 from the Secretary-General to the Chairman of the Disarmament Commission	1	
DC/138	1 May 1958	Letter dated 1 May 1958 from the representative of Japan to the Secretary-General, transmitting a communication from the Minister of Foreign Affairs of Japan	2	
DC/139	7 May 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative of France on the Disarmament Commission		Mimeographed
DC/140	30 June 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the alternate representative of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland on the Disarmament Commission		Ditto
DC/141	9 October 1958	Report by the Secretary-General to the Disarmament Commission concerning the credentials of the representative of Argentina on the Disarmament Commission		Ditto
DC/142	19 December 1958	Letter dated 17 December 1958 from the Secretary-General to the Chairman of the Disarmament Commission, transmitting the text of resolution 1252 (XIII) adopted by the General Assembly on 4 November 1958, together with the documents, proposals and records of discussions relating to disarmament at the thirteenth session of the General Assembly		For the texts transmitted, see <u>Official Records of the General Assembly, Thirteenth Session, Supplement No. 18, resolution 1252 (XIII); ibid., Thirteenth Session, First Committee, 945th to 972nd meetings; and ibid., Thirteenth Session, Annexes, agenda items 64, 70 and 72</u>

<u>Cotes des documents</u>	<u>Dates</u>	<u>Titres</u>	<u>Pages (dans le pré- sent volume)</u>	<u>Observations et références</u>
DC/137	7 mars 1958	Note verbale, en date du 7 mars 1958, adressée par le Secrétaire général au Président de la Commission du désarmement.	1	
DC/138	1er mai 1958	Lettre, en date du 1er mai 1958, adressée au Secrétaire général par le représentant du Japon et transmettant une communication du Ministre des affaires étrangères du Japon	2	
DC/139	7 mai 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant de la France à la Commission du désarmement		Miméographié.
DC/140	30 juin 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant et du représentant suppléant du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/141	9 octobre 1958	Rapport adressé par le Secrétaire général à la Commission du désarmement au sujet des pouvoirs du représentant de l'Argentine à la Commission du désarmement		<u>Idem.</u>
DC/142	19 décembre 1958	Lettre, en date du 17 décembre 1958, adressée au Président de la Commission du désarmement par le Secrétaire général et transmettant le texte de la résolution 1252 (XIII) de l'Assemblée générale en date du 4 novembre 1958, ainsi que les documents, les propositions et les comptes rendus des délibérations de la treizième session de l'Assemblée générale relatives au désarmement		Pour les textes transmis, voir <u>Documents officiels de l'Assemblée générale, treizième session, Supplément No 18, résolution 1252 (XIII); ibid., Première Commission, 945ème à 972ème séance; et ibid., treizième session, Annexes, points 64, 70 et 72 de l'ordre du jour.</u>

SALES AGENTS FOR UNITED NATIONS PUBLICATIONS DEPOSITAIRES DES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

ARGENTINA-ARGENTINE

Editorial Sudamericana, S.A., Alsina 500,
Buenos Aires.

AUSTRALIA-AUSTRALIE

Melbourne University Press, 369/71 Lonsdale Street, Melbourne C.1.

AUSTRIA-AUTRICHE

Gerald & Co., Graben 31, Wien 1.
B. Wüllerstorff, Markus Stiftkusstrasse 10,
Salzburg.

BELGIUM-BELGIQUE

Agence et Messageries de la Presse,
S.A., 14-22, rue du Persil, Bruxelles.
W. H. Smith & Son, 71-75, boulevard
Adolphe-Max, Bruxelles.

BOLIVIA-BOLIVIE

Libreria Selecciones, Casilla 972, La Paz.

BRAZIL-BRÉSIL

Livraria Agir, Rua Mexico 98-B, Caixa
Postal 3291, Rio de Janeiro.

BURMA-BIRMANIE

Curator, Govt. Book Depot, Rangoon.

CEYLON-CEYLAN

Lake House Bookshop, Assoc. Newspapers
of Ceylon, P.O. Box 244, Colombo.

CHILE-CHILI

Editorial del Pacifico, Ahumada 57,
Santiago.

Libreria Ivens, Casilla 205, Santiago.

CHINA-CHINE

The World Book Co., Ltd., 99 Chung
King Road, 1st Section, Taipeh, Taiwan
The Commercial Press, Ltd., 211 Honan
Rd., Shanghai.

COLOMBIA-COLOMBIE

Libreria Buchholz, Bogotá.

Libreria América, Medellín.

Libreria Nacional, Ltda., Barranquilla.

COSTA RICA - COSTA-RICA

Imprenta y Librería Trejos, Apartado
1313, San José.

CUBA

La Casa Belga, O'Reilly 455, La Habana.

CZECHOSLOVAKIA-TCHECOSLOVAQUIE

Československý Spisovatel, Národní Třída
9, Praha 1.

DENMARK-DANEMARK

Einar Munksgaard, Ltd., Nørregade 6,
København, K.

DOMINICAN REPUBLIC-

REPUBLIQUE DOMINICAINE

Librería Dominicana, Mercedes 49, Ciudad
Trujillo.

ECUADOR-EQUATEUR

Librería Científica, Guayaquil & Quito

EL SALVADOR-SALVADOR

Manuel Navas y Cia., 1a. Avenida sur
37, San Salvador.

ETHIOPIA-ETHIOPIE

International Press Agency, P.O. Box
120, Addis Ababa.

FINLAND-FINLANDE

Akateeminen Kirjakauppa, 2 Keskuskatu.
Helsinki.

FRANCE

Editions A. Pédone, 13, rue Soufflot,
Paris (Ve).

GERMANY-ALLEMAGNE

R. Eisenschmidt, Schwanthaler Strasse
59, Frankfurt/Main.

Elwert & Meurer, Hauptstrasse 101,
Berlin-Schöneberg.

Alexander Horn, Spiegelgasse 9, Wiesbaden.

W. E. Saarbach, Gertrudenstrasse 30,
Köln (1).

GHANA

University College Bookshop, P.O. Box
4, Achimota, Accra.

GREECE-GRECE

Kauffmann Bookshop, 28 Stadion Street,
Athènes.

GUATEMALA

Sociedad Económico-Financiera, 6a Av.
14-33, Guatemala City.

HAITI

Librairie "A la Caravelle", Boîte postale
111-8, Port-au-Prince.

HONDURAS

Librería Panamericana, Tegucigalpa.

HONG KONG-HONG-KONG

The Swindon Book Co., 25 Nathan Road,
Kowloon.

ICELAND-ISLANDE

Bokaverlun Sigfusor Eymundssonar H.
F., Austurstræti 18, Reykjavik.

INDIA-INDIE

Orient Longmans, Calcutta, Bombay, Ma-
dras, New Delhi & Hyderabad.

Oxford Book & Stationery Co., New
Delhi & Calcutta.

P. Varadachary & Co., Madras.

INDONESIA-INDONÉSIE

Pembangunan, Ltd., Gunung Sahari 84,
Djakarta.

IRAN

"Gulty", 482 Ferdowsi Avenue, Teheran.

IRAQ-IRAK

Mackenzie's Bookshop, Baghdad.

IRELAND-IRLANDE

Stationery Office, Dublin.

ISRAEL

Blumstein's Bookstores, Ltd., 35 Allenby
Road, Tel Aviv.

ITALY-ITALIE

Libreria Commissionaria Sansoni, Via
Gino Capponi 26, Firenze, & Lungolevere
Arnoldo da Brescia 15, Roma

JAPAN-JAPON

Maruzen Company, Ltd. 6 Tori-Nichome,
Nihonbashi, Tokyo.

JORDAN-JORDANIE

Joseph I. Bahaus & Co., Dar-ul-Kutub,
Box 66, Amman.

KOREA-COREE

Eul-Yoo Publishing Co., Ltd., 5, 2-KA,
Chongno, Seoul.

LEBANON-LIBAN

Khayat's College Book Cooperative, 32-
34, rue Bls, Beirut.

LIBERIA

J. Momolu Kamara, Monrovia.

LUXEMBOURG

Librairie J. Schummer, Luxembourg.

MEXICO-MEXIQUE

Editorial Hermes, S.A., Ignacio Mariscal
41, México, D.F.

MOROCCO-MAROC

Bureau d'études et de participations
industrielles, 8, rue Michaux-Bellaire,
Rabat

NETHERLANDS-PAYS-BAS

N.V. Martinus Nijhoff, Lange Voorhout
9, 's-Gravenhage.

NEW ZEALAND-NOUVELLE-ZELANDE

United Nations Association of New Zea-
land, C.P.O. 1011, Wellington

NORWAY-NORVEGE

Johan Grundt Tanum Forlag, Kr Au-
gustsgt 7A, Oslo

PAKISTAN

The Pakistan Co-operative Book Society,
Dacca, East Pakistan.

Publishers United, Ltd., Lahore.

Thomas & Thomas, Karachi, 3.

PANAMA

José Menéndez, Apartado 2052, Av. 8A,
sur 21-58, Panamá.

PARAGUAY

Agencia de Librerías de Salvador Nizza,

Calle Pte. Franco No. 39-43, Asunción.

PERU-PEROU

Librería Internacional del Perú, S.A.,
Lima.

PHILIPPINES

Alemar's Book Store, 769 Rizal Avenue,

Manila.

PORTUGAL

Livraria Rodrigues, 186 Rue Aurea, Lis-
boa.

SINGAPORE-SINGAPOUR

The City Book Store, Ltd., Collyer Quay.

SPAIN-ESPAGNE

Librería Mundial-Prensa, Castello 37, Ma-
drid

Librería Bosch, 11 Ronda Universidad,
Barcelona.

SWEDEN-SUEDE

C. E. Fritze's Kungl. Hovbokhandel A-B.,
Fredsgatan 2, Stockholm.

SWITZERLAND-SUISSE

Librairie Payot, S.A., Lausanne, Genève.

Hans Rauhardt, Kirchgasse 17, Zürich 1.

THAILAND-THAILANDE

Pramuan Mit, Ltd., 55 Chakrawat Road,
Wat Tuk, Bangkok.

TURKEY-TURQUIE

Librairie Hachette, 469 İstiklal Caddesi,
Beyoglu, Istanbul.

UNION OF SOUTH AFRICA-

UNION SUD-AFRICAINE

Van Schaik's Bookstore (Pty.), Ltd., Box
724, Pretoria.

UNION OF SOVIET SOCIALIST

REPUBLICS-UNION DES REPUBLIQUES

SOCIALISTES SOVIETIQUES

Mezhdunarodnaya Kniga, Smolenskaya

Ploschad, Moskva.

UNITED ARAB REPUBLIC-

REPUBLIQUE ARABE UNIE

Librairie "La Renaissance d'Egypte", 9
Sh Adly Pasha, Cairo.

UNITED KINGDOM-ROYAUME-UNI

H. M. Stationery Office, P.O. Box 569,
London, S.E.1.

UNITED STATES OF AMERICA-

ETATS-UNIS D'AMÉRIQUE

International Documents Service, Colum-
bia University Press, 2960 Broadway,
New York 27, N.Y.

URUGUAY

Representación de Editoriales, Prof. H.
D'Elia, Plaza Cagancha 1342, 1º piso,
Montevideo.

VENEZUELA

Librería del Este, Av. Miranda, No. 52,
Edif. Galipán, Caracas.

VIET-NAM

Librairie-Papeterie Xuân Thu, 185, rue
Tu-Đo, B.P. 283, Saigon.

YUGOSLAVIA-YOUGOSLAVIE

Cankarjeva Založba, Ljubljana, Slovenia.

Družstvo Preduzeća, Jugoslavenska

Knjiga, Terazije 27/11, Beograd.

Prosvjeta, 5, Trg Bratstva i Jedinstva,
Zagreb.

[5982]

Orders and inquiries from countries where sales agents have
not yet been appointed may be sent to: Sales and Circulation
Section, United Nations, New York, U.S.A.; or Sales Section,
United Nations Office, Palais des Nations, Geneva, Switzerland.

Les commandes et demandes de renseignements émanant de
pays où il n'existe pas encore de dépositaires peuvent être
adressées à la Section des ventes et de la distribution,
Organisation des Nations Unies, New-York (Etats-Unis d'Amé-
rique), ou à la Section des ventes, Organisation des Nations
Unies, Palais des Nations, Genève (Suisse).